
Interpelacja z dnia 11 maja 2021

W nawiązaniu do odpowiedzi na interpelację z dnia 21.04 (nr sprawy: BRM.0003.72.2020) dziękuję za przywołane w niej
przepisy. 

Faktem jest, że zgodnie z art. 169 ust. 4 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej ustrój wewnętrzny jednostek samorządu
terytorialnego określają w granicach ustaw ich organy stanowiące. 
Faktem jest również, że zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020
r.poz. 713 z późn. zm.) stanowi, że o ustroju gminy stanowi jej statut. A dalej, zgodnie z art. 15 ust. 1 u.s.g., organem
stanowiącym w gminie jest rada gminy. 

Nie można się jednak zgodzić z wysuniętą przez Panią tezą, że cyt. "(...) z przywołanych wyżej przepisów
jednoznacznie wynika, że stworzenie statutu gminy jest obowiązkiem rady gminy, a nie jakichkolwiek innych podmiotów". 

1. Komisje powołane przez Radę Miejską nie są obsadzone przez kierunkowo wykształconych radnych
(prawników/legislatorów). Wobec czego nie przygotowują projektów uchwał. Robią to Pani pracownicy, którzy wspierani
są przez zatrudnionych przez Panią prawników. 

2. Pani zastępca, Witold Gawda, zgodnie z otrzymaną korespondencją z dnia 16 kwietnia br., cyt. "(...) w uzgodnieniu z
Przewodniczącą Rady, zwrócimy się do [...] z prośbą o zaopiniowanie projektu. Po naniesieniu niezbędnych poprawek
poddamy projekt konsultacjom społecznym" zamierza(ł), jak widać przesłać projekt Statutu do "innych podmiotów". Tak
na marginesie, właśnie mija kolejny miesiąc, a kontaktu w tej sprawie z Przewodniczącą Rady Miejskiej, jak nie było - tak
nie ma. 

Z udzielonej przez Panią odpowiedzi ponadto czytam cyt. "Rada Gminy może na okoliczność usprawnienia prac
legislacyjno-redakcyjnych powołać do tego odpowiednią Komisję, której zadaniem jest opracowanie projektu statutu, nie
zaś jego opiniowanie". 

Przypominam Pani, że nie tylko Rada Miejska "może", ale to zrobiła. Komisja Statutowa powołana została dwa lata temu.
Powiem więcej, to przewodniczący tej komisji złożył na Pani ręce projekt statutu do zaopiniowania i został on
zaopiniowany przez zatrudnionych w Urzędzie prawników. Jak? Tego wiceburmistrz Witold Gawda nie ujawnił.
Domyślam się, że negatywnie skoro ma zostać wysłany mimo wszystko do... "innych podmiotów". 

Reasumując, proszę o informację - co dalej ze Statutem Gminy? Co dalej z naszą lokalną Konstytucją?
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